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Návrh na uznesenie 

 

 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Vrakuňa 

po prerokovaní 

 

 

A/                            berie na vedomie  

 

 Informáciu o situácii v okolí „  Pentagonu „ v mestskej časti Bratislava - Vrakuňa 

 

 

B/                                                            schvaľuje 

 

Zámer koncepčného riešenia ochrany majetku a  verejného poriadku na verejnom 

priestranstve v okolí  objektu „Pentagón“ a Tallinu prostredníctvom Súkromnej bezpečnostnej  

služby           

 

 

C/                                                                  žiada 

 

JUDr. Ing. Martina Kuruca , starostu  

 

pripraviť na júnové zasadnutie MZ všetky podmienky potrebné k realizácii tohto zámeru  na 

schválenie : 

  

       -  Návrh na vyčlenenie  z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Vrakuňa sumu do 50 000 €  

           na zabezpečenie financovania verejného poriadku na verejnom priestranstve v okolí                                               

           objektu „Pentagon“ a Talinu  prostredníctvom Súkromnej bezpečnostnej  služby 

           

- Zapracovať predpokladané výdavky spojené so zabezpečením verejného poriadku na 

verejnom priestranstve v okolí objektu „Pentagón“     do rozpočtu mestskej časti na 

rok 2017 v rámci I. zmeny rozpočtu na rok 2017. 

 

- Požiadať o poskytnutie finančného príspevku na financovanie verejného poriadku na 

verejnom priestranstve v okolí objektu „Pentagón“  Bratislavský samosprávny kraj, 

Hlavné mesto SR Bratislavu, príp. iné ďalšie subjekty verejného, resp. súkromného 

sektora. 
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Dôvodová správa 
 

Zlepšenie kvality života a bezpečnosť najmä v okolí Pentagonu, to je jedna z hlavných priorít 

mestskej časti Bratislava-Vrakuňa. Je verejne známe, že v Pentagone býva veľké množstvo 

neprispôsobivých občanov, z ktorých časť využívajú v hierarchii väčší drogoví díleri na 

predaj drog, preto túto oblasť navštevuje značná časť drogovo závislých osôb z celej 

Bratislavy, ako aj jej okolia. Najmä v letných mesiacoch je rušenie verejného poriadku v tejto 

lokalite častejšie ako inde. 

Na Stavbárskej ulici, kde sa nachádza Pentagon, polícia v roku 2012 zaznamenala 

130 trestných činov, z toho 81 prípadov súviselo s drogami. V roku 2013 polícia riešila v tejto 

lokalite 71 trestných činov a 46 sa týkalo drog. V roku 2015 bolo v okolí Pentagonu 

predvedených 410 ľudí a zaznamenaných 500 výjazdov zložiek Policajného zboru SR. 

V súčasnosti sú vo Vrakuni tri bezpečnostné kamery, potrebné sú minimálne tri ďalšie. 

Taktiež je nevyhnutné zabezpečiť ich sledovanie zodpovednými pracovníkmi a v prípade 

potreby včas zasiahnuť. Vrakuňa má iba jedného okrskára mestskej polície. 

Kritický stav sa týka dvoch vchodov na Stavbárskej ulici číslo 40 a 42, kde sa vyskytuje 

enormná koncentrácia sociálne neprispôsobivých občanov. Cieľom mestskej časti je zvýšiť 

bezpečnosť a komfort spoločných priestorov v bytovke. Občania bytovky na Stavbárskej ulici 

požadujú zabezpečiť, aby cudzí ľudia neboli vpúšťaní dovnútra. Veľký problém je aj 

s požívaním alkoholických nápojov. V týchto dvoch vchodoch je aj väčšie množstvo 

neplatičov ako v iných bytovkách, preto akékoľvek riešenie vo vchodoch 40 a 42 trvá dlhšie, 

pretože je často problém zohnať nadpolovičnú väčšinu vlastníkov a tiež sa musia požadovať 

vyššie zálohové platby. V minulom období na bezpečnosť na Stavbárskej ulici dohliadala 

strážna služba, no len na skúšobnú lehotu. Financovaná bola zo zdrojov vlastníkov bytov, čo 

je dlhodobo finančne neudržateľné. 

Mestská časť Bratislava – Vrakuňa urobila a robí v rámci svojich možností  množstvo 

opatrení, avšak situáciu nie je možné vyriešiť bez spolupráce s kompetentnými partnermi ako 

je  Hlavné mesto SR Bratislavy a  Ministerstvo vnútra.  

 Mestská časť Vrakuňa iniciovala v uplynulom období viacero diskusií so 

zainteresovanými subjektmi vrátane okrúhlych stolov, avšak situácia sa za posledných 

5 rokov zlepšila len nepatrne. 

 Ako vlastník objektu bývalého kultúrneho strediska  „ TALLIN „ ktoré sa nachádza 

v epicentre problematickej časti, sme na základe Uznesenia MZ č. 224/XIV/2016 zo 

dňa 28.6.2016 o schválení  zámeru na prevod vlastníctva tohto objektu v prospech 

Slovenskej republiky – Ministerstva vnútra SR    listom zo dňa 22.07.2016 oslovili 

primátora hl.m.SR Bratislavy so žiadosťou  o vydanie predchádzajúceho súhlasu 

k prevodu vlastníctva za kúpnu cenu vo výške 1,00 Eur na Ministerstvo vnútra SR 

a pre účely policajného zboru SR Bratislava – zriadenie policajnej stanice, ako prípad 

hodný osobitného zreteľa v súlade so zák. č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov..  Do dnešného dňa sme odpoveď z hl.mesta SR neobdržali.   

    

 Niekoľkokrát sme rokovali s vlastníkom pozemku pod budovou , ktorým je súkromná 

spoločnosť. Výsledkom rokovaní je ochota vlastníka poskytnúť pozemok Ministerstvu 

vnútra bezodplatne pre účely zriadenia policajnej stanice. 

 S vlastníkom pozemkov v okolí Pentagonu  spolupracujeme na projekte „Revitalizácie 

Pentagonu„ .  Podľa predloženého  projektu sa vybudujú v danej lokalite verejné  
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parky, detské ihriská, verejné parkoviská, budovy občianskej vybavenosti. Spoločnosť 

už požiadala  Magistrát hl. mesta o záväzné stanovisko . 

 V ostatnej dobe,  vďaka efektívnej pomoci zo strany štátu,  sa nám podarilo v tejto 

lokalite realizovať rozšírenie kamerového systému.. Aj napriek tomu  je táto lokalita a 

aktuálne konfrontovaná s veľmi nepriaznivou  vzniknutou situáciou .V súčasnosti sú 

tu i tri bezpečnostné kamery, potrebné sú minimálne tri ďalšie. Taktiež je nevyhnutné 

zabezpečiť ich sledovanie zodpovednými pracovníkmi a v prípade potreby včas 

zasiahnuť. Vrakuňa má iba jedného okrskára mestskej polície. 

 

 Účinne spolupracujeme so spoločnosťou SPOBY , a.s. , ktorá je správcom tohto 

objektu. Zamuroval sa inkriminovaný podchod, v ktorom najviac dochádzalo 

k trestnej činnosti. Podarilo sa nám spoločne so SPOBY vybaviť úver z ŠFRB a zo 

Stavebnej sporiteľne na rekonštrukciu objektu, ktorá by sa mala začať v apríli tohto 

roku. 

 

 Mestská  časť zrealizovala viacero brigád a osadila smetné koše, ktoré boli  rýchlo 

zničené. Mestská časť tiež  čistí verejné priestranstvo na súkromných  pozemkoch 

v okolí Pentagonu.  

 V spolupráci so spoločnosťou OLO a.s.  sa nám podarilo do tejto lokality zaviesť 

pilotný program „ Polopodzemných kontajnerov“, s výstavbou ktorých sa začne tento 

rok.  

 Spolupracujeme s Občianskymi zduženiami  Mixklub , Mixáčik a Odyseus., ktoré 

pôsobia  vo Vrakuni a zameriavajú sa na protidrogovú prevenciu. 

.    

Aj napriek tomu, že boli prijaté konkrétne opatrenia na zníženie negatívnych javov, 

stále sa v tejto lokalite vyskytuje násilná a majetková trestná činnosť. Drogoví díleri a 

prostitúcia tam ľuďom znepríjemňujú život. 

    

Vo Vrakuni žije drvivá väčšina veľmi slušných ľudí. Zaslúžia si naozaj ochranu, či už 

svojho majetku, zdravia, ale aj jednoducho pocit bezpečnosti. Je čas nevyhnutne 

pristúpiť k efektívnym  opatreniam, ktoré ochránia obyvateľov Vrakune a hlavne 

predchádzajú  akejkoľvek tragédií.   
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Ako starosta  a mestský poslanec predkladám dočasné návrhy riešenia tejto 

nepriaznivej situácie: 
 

1) Návrh do mestského zastupiteľstva hl.mesta SR Bratislavy na zriadenie dočasnej 

stanice pre Mestskú políciu v mestskej časti Bratislava-Vrakuňa a zabezpečenie 

24-hodinovej služby Mestskej polície na ochranu verejného poriadku v okolí 

„Pentagonu „  a Tallinu 

 

Kritický stav zvýšenej kriminality a zníženej bezpečnosti v Pentagone navrhujeme riešiť 

zriadením nepretržitej hliadky Mestskej polície. Cieľom tohto opatrenia má byť zvýšenie 

bezpečnosti a komfortu spoločných priestorov pre obyvateľov Pentagonu na Stavbárskej ulici. 

V minulom období na bezpečnosť na Stavbárskej ulici dohliadala strážna služba, no len na 

skúšobnú lehotu. Financovaná bola zo zdrojov vlastníkov bytov, čo je dlhodobo finančne 

neudržateľné. 

Na základe tohto materiálu navrhujeme, aby Mestské zastupiteľstvo požiadala primátora, aby 

prostredníctvom Mestskej polície zabezpečil zriadenie nepretržitej 24-hodinovej služby 

Mestskej polície v lokalite Pentagonu s cieľom zvýšiť v tejto lokalite bezpečnosť obyvateľov 

a verejných priestranstiev. Do času zriadenia stálej stanice v blízkosti Pentagonu navrhujeme 

zriadiť v tejto lokalite dočasnú policajnú stanicu mestskej polície. Na tento účel navrhujeme 

vyčleniť z mestského rozpočtu sumu 20 tisíc eur. 

 

2) Návrh do Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava – Vrakuňa na zriadenie 24 – 

hodinovej ochrany objektu Tallinu a „Pentagonu„ a okolia prostredníctvom 

súkromnej bezpečnostnej služby  

Toto riešenie navrhujem ako dočasné, kým sa Magistrát hl. mesta  a Ministerstvo vnútra 

definitívne nevyjadria k nášmu návrhu  zriadenia trvalej policajnej stanice v objekte TALIN. 

Len úspešné dotiahnutie tohto projektu prinesie trvalejší  účinok a väčšiu bezpečnosť pre 

našich obyvateľov.    

Hlavne v nastávajúcom období jarného a letného počasia očakávame zvýšenie kriminality na 

verejnom priestranstve . Pri rekonštrukcii objektu Pentagon – stavebné práce, zateplenie,   

a pod. bude na priestranstve v okolí objektu množstvo stavebného , elektrického materiálu 

lešenia a náradia  a pod. Bez ochrany bude dochádzať k sústavnému odcudzovaniu tohto 

majetku a nárastu už aj tak vysokej kriminality v danom okolí.  

 

Verím, že zvážite predmetný návrh  a akceptujete  navrhovaný postup, ktorý pomôže 

dopriať našim občanom zaslúžený pocit istoty a bezpečnosti na čas , kým  kompetentné 

orgány neprijmu dlhodobé a efektívne opatrenia   k zlepšeniu bezpečnostnej situácie 

obyvateľov danej lokality. Prijaté opatrenia vyhodnotíme na konci roka 2017, 

predložíme stanoviská všetkých kompetentných orgánov, na ktoré už dlhšiu dobu 

čakáme. 
 


